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Biztos 
a 

alapokkal rendelkezünk 
lakásépítési tervek 

megvalósításához 
Kállai Gyulának, a kormány elnökének látogatása budapesti 

építkezéseken 
Kállai Gyula, az MSZMP (Politikai Bizottságának tag-

ja, a kormány elnöke csütörtökön megtekintette Budapest 
néhány fontosabb építkezését: az ÉM Bartók Béla úti 
munkásszállóját, egy kelenföldi lakótelepet, egy lágymá-
nyosi ú j városrészt, egy Üllői úti építkezést, a Harmat 
utcai lakótelepet, a Kacsóh Pongrác úti lakótelepet és 
az óbudai házgyárat. 

Részt vett a látogatáson Apró Antal, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagja, a Minisztertanács elnökhelyet-
tese, Szurdi István, az MSZMP Központi Bizottságának 
titkára, Trautmann Rezső építésügyi miniszter és Sarlós 
István, a fővárosi tanács végrehajtó bizottságának elnöke. 

Az egyénnek, a társadalom-
nak is maximális erőfeszíté-
seket kell tenni. Ezért 

az állami építkezések mel-
lett továbbra is ösztönözni 
kell, s a jelenleginél na-
gyobb mértékben kell épí-
tőanyaggal ellátni a ma-
gánerőből történő építke-
zéseket, 

* arra kell törekedni, hogy 
a városokban ebben az épít-

A látogatás végén Kállai togatott hatalmas építőipari kezesi formában is a gazda-
Gyula elvtárs az MTI mun- munkásszállás, amely 3000 ságosabb. többszintes tár-
katársának adott nyilatkoza- embernek nyújt majd kor-
tában elmondotta: 

A lakáskérdés világszerte, 
s nálunk is komoly problé-
ma A gyors iparosodás egyik 
eredménye, hogy megnőtt a 
városok lakossága. 

szerű, kényelmes, minden 
kulturális igényt kielégítő 
otthont. 

Tapasztaltuk, hogy az ú j 
lakónegyedek építésénél min-
denütt figyelembe vették a 

Az életszínvonal emelke- korábban elhangzott kíván- azt az 
désénck eredményeként Ságokat, s 

most már megnőttek az igények 
és ezek abban is jelentkez-
nek, hogy mindenki önálló, 
jól felszerelt, kulturált la-
kást kíván. 

amelynek 
lakásokkal 1960—75-ös 

sasházak épüljenek. 
Az állam, a társadalom és 
a lakásigénylő személy 
kollektív, egybehangolt 
munkájával valósíthatjuk 
meg a párt és a kormány 
15 éves lakásépítési tervét, 

egymillió lakást, 
felépítését az 
esztendőkre cé-

együtt épülnek a bölcső- lul tűztük ki. 
dék, az iskolák, üzletek és 
áruházak. 
Örömmel 

Mai látogatásunk tapasz-
talatai arra utalnak, hogy — 

tapasztaltuk, ha vannak is még építőipa-
Államunk egyik legna- hogy a meglátogatott épít- runknak megoldásra váró 

kezeseken mindenütt fiatal, kérdései és gyengeségei — gvobb gondja, s tevékenysé-
gének fontos ága a lakáster-
melés további fokozása mind garda dolgozik. 

energikus, lelkes szakember- biztos alapokkal és jó lehe-
tőségekkel rendelkezünk a 

Budapesten, mind a vidéki 
városokban. 

A fővárosban olyan nagy-
méretű lakásépítkezés fo-
lyik. amelyre még nem volt 
példa. A második ötéves 
tervben, az 1961—65-ös évek-
ben a fővárosban 50 000 la-
kás épült, illetve épül fel. 

Arra törekszünk, hogy a 
lakásépítésben a leginkább 
korszerű, leggyorsabb és 
legolcsóbb eljárásokat al-
kalmazzuk. 

Ezt mutatja a Szovjetunió-
ból vásárolt. Óbudán felépí-
tett házgyár. Ez évente 1800 
lakást ad. A III. ötéves terv-
ben még további házgyára-
kat állítunk fel. 

Általában tovább kell gé-
pesíteni az építőipari mun-
kákat. Ezt nemcsak a kor-
szerű építési mód köve-
teli, hanem az a nagyon is 
húsba vágó szükségszerűség 
indokolja, hogy az építőipar 
állandó létszámhiánnyal 
küzd. és különösen súlyosan 
érződik az építőipari szerelő 
szakmunkások hiánya. 

Az építőipari munkáslét-
szám biztosítására további 
erőfeszítéseket teszünk. En-
nek jegyében épült fel a 
Bartók Béla úton a meglá-

Természetesen a lakáskér- lakásépítési tervek megvaló-
dés végleges megoldását nem sításához — mondotta befe-
várhatjuk csak az államtól, jezésül Kállai Gyula elvtárs. 

Elutazott hazánkból 
Kir kanonok 

F. Kir kanonok, Dijon vá- dős kanonok-polgármester, 
ros polgármestere, aki az aki a Becsületrend parancs-
Országos Béketanács vendé- noki keresztjét viseli. Dijon 
geként három napot töltött városának eddig 16, de nem-
hazánkban, csütörtökön dél- sokára 21 testvérvárosa lesz. 
után elutazott Budapestről. Nagyon szerettem volna 

Kir kanonok elutazása előtt magyar testvérvárost szerezni 
nyilatkozott az MTI munka- Dijonnak itt-tartózkodásom 
társának. Elismerően nyilat- alatt. Elsősorban Pécsre 
kozott az itt látottakról, s gondoltam. Remélem, hogy 
a szívélyes eszmecserékről, ami késik, nem múlik, hiszen 
amelyeket a magyar közélet ha nincs is még magyar 
több vezető személyiségével testvérvárosunk, mi dijoniak 
folytatott élénk zenei kapcsolatot tar-

— Találkozásaim megerö- tunk Magyarországgal. (MTI) 
sítettek abban a meggyőző-
désemben, hogy a magyar 
nép, amely iránt hazámban 
őszinte érdeklődés tapasztal-
ható, fenntartás nélkül a 
béke mellett áll, — hangoz-
tatta Kir kanonok. 

— A testvérvárosok világ-
szövetségének egyik alapító-
ja vagyok — mondotta ez-
után a csaknem 90 eszten-

A KNDK két évt izedes Görös 
nőküldöttség 

ftejlodese 
Sajtótájékoztató a koreai nagykövetségen 
A Koreai Néíri Demokra- mi nép oldalán, és támogat-

tikus Köztársaság augusztus ja a vietnami nép igazságos 
15-én ünnepli a szovjet had- követeléseit. 
sereg és a koreai partizánok 
hősi harcával kivívott felsza-
badulásának 20. évforduló-
j á t Ebből az alkalomból 
Szon Csan Rjom, a Koreai 
Népi Demokratikus Köztár-
saság budapesti nagykövete, 
csütörtökön sajtótájékozta-
tón számolt be hazája két-
évtizedes fejlődéséről, a szo-
cializmus építésének eredmé-
nyeiről. A többi között hang-
súlyozta: az ipari termelés a 
felszabadulás óta a 13-szoro-
sára növekedett, és hasonló-
képpen, erőteljesen fejlődött 
a mezőgazdaság is. 

Az állam nagy összegeket 
fordít a közoktatásra, a dol-
gozók kulturális és egészség-
ügyi színvonalának emelésé-
ra. 

— Ezeket az eredményeket 
a magyar nép és a szocia-
lista tábor más országainak 
erkölcsi és anyagi támogatá-
sával értük el — hangsúlyoz-
ta a nagykövet 

Szon Csan Rjom tájékozta-
tója további részében foglal-
kozott Dél-Korea válságos 
politikai és gazdasági helyze-
tével: az amerikai imperia-
listák 20 éves gyarmati poli-
tikájának következménye, 
hogy az ország déli részén el-
sorvadt az ipar és mezőgaz-
daság, a lakosság nagy része 
a szükséges létminimumot 
sem tudja előteremteni. 

A nagykövet ezután a kö-
vetkezőket mondotta: 

— Az elnyomott népek 
harca Ázsiában, Afrikában 
és Latin-Amerikában mind 
nagyobb méreteket ölt. Hősi-
es küzdelmet vív a vietnami 
nép is az amerikai imperia-
listák agressziós hadjárata 
ellen. A koreai nép szilárdan 
áll a hősiesen harcoló vietna-
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T r t r ^ r t ó n í í ó c ü j gyalogjárdát kap a Petőfi Sándor sugárút egy része, 
J C i r C l C I S p i l ö O a nagykörúttól a Faragó utcáig. A III. kerületi tanács 

erre a munkálatra 333 ezer forintot fordít. A kivitelező, a városgazdálkodási válla-
lat dolgozói már az alapozásnál tartanak. Mint képünk is mutatja, a munkálatokat 

az új szövetkezeti házak előtt végzik 

Nemzetközi talajtani 
tapasztalatcsere Dorozsmán 

A szocialista országok tu- homoktalajok termékenysé-
dományos együttműködési gének növelése" címmel — 
programja keretében „A mint erről már hírt adtunk 

— Budapesten az elmúlt na-
pokban nemzetközi tanács-
kozások kezdődtek. A részt-
vevők, harmincöt külföldi — 
szovjet, lengyel, csehszlovák, 
német és román —, valamint 
harminc magyar talajtani 
szakember tegnap Szegedre 
érkezett Innét a Délalföldi 
Mezőgazdasági Kísérleti In-
tézet kiskundorozsmai tele-
pére látogattak. Itt tanulmá-
nyozták a homoktalajon vég-
zett zöldtrágyázási. javítási 
és egyéb kísérleteket. Ér-
deklődéssel szemlélték a ré-
tegeződés. a talajtípusok ta-
nulmányozását és megállapí-
tását szolgáló szelvénygödrö-
ket. Az intézet munkatársai 
a helyszínen tartották meg a 
Budapesten kezdődött vitá-
hoz kapcsolódó korreferátu-
maikat Kiskundorozsmáról 
Szatymazra mentek a vendé-
gek, s megtekintették a fel-
vásárló telepen folyó mun-
kákat, a gyümölcsök osztá-
lyozását szállítását. 

Ma Kecskemét környékére 
látogatnak el a nemzetközi 
tapasztalatcsere résztvevői. 
Az Izsáki Állami Gazdaság-
ban megtekintik a homoki 
öntözéses kísérleteket és a 
fagyvédelmi berendezéseket 

Szon Csan Rjom befejezé-
sül köszönetet mondott a 
magyar kormánynak és a 
magyar népnek a koreai nép-
nek nyújtott segítségéért és 
állandó támogatásáért 
(MTI) 

Budapesten 
A Magyar Nők Országos 

Tanácsának vendégeként 
csütörtököm görög nőküldött-
ség érkezett Budapestre. A 
Pánhellén Nőszövetség elnö-
ke, T. Koliva újságíró és 
szociológus, valamint M. Pa-
padimirtiou magyarországi 
tartózkodása alatt számos 
szociális intézményt és ú j 
lakótelepeket tekint meg, s 
tanulmányozza a magyar nő-
mozgalom munkáját . 

Fejlesztik 
a MÁV kocsiparkját 

A Győri Magyar Vagon-
és Gépgyár még ebben a 
hónapban ötven, I. osztályú, 
a nemzetközi vasúti forga-
lomra is alkalmas kocsit ad 
át a vasútnak. Az ú j kocsi-
kat a többi között Budapest-
Párizs, Budapest—Belgrád, 
Budapest—Prága—Berlin vo-
nalakon közlekedtetik. 

A belföldi személyforga-
lom javítására a dunakeszi 
járműjavító az idén 100—150 
ú j személykocsit ad, ebből 
nyolcvanat már le is szállí-
to t t a többi pedig a követ-

olajszállítás meggyorsítására 
400 tartálykocsit ad a vas-
útnak, importból is sok ko-
csi kerül a MÁV vonalaira. 
Lengyelország szeptembertől 
kezdve 1200 nyitott vagont 
küld, Románia pedig 900 fe-
dett vagont. Jugoszláviától 
300 nagy rakterületű fedeti 
kocsit vásárolunk, amelye-
ken elsősorban könnyű, dc 
nagy kiterjedésű árut, példá-
ul bútort lehet gazdaságosan 
szállítani. Jugoszláviából 
200, a Német Demokratikus 
Köztársaságból 100 hűtóko-

kező hónapokban folyamato- csit szerzünk be, hogy a jö-
san érkezik. 

Növekszik a MÁV teher-
kocsiparkja is. A Győri Ma-

vőben még több zöldséget és 
gyümölcsöt juttathassunk 
friss állapotban a távolabbi 

gyár Vagon- és Gépgyár az országokba. (MTI) 

Eredményes együttműködés 
A népfront és az MSZBT megyei elnökségének 

együttes ülése 

Tegnap délelőtt Szegeden, 
a Csongrád megyei tanács-
háza nagytermében kibőví-
tett, együttes ülést tartott a 
Hazafias Népfront Csongrád 

első felében 27 alkalommal 
•kölcsönözték. 

A TIT megyei szervezete 
65 esetben tartott a Szov-

. . . r. , , , , ... jetunió fejlődését ismertető 
megyei bizottságának elnök- e I 6 a d á s t mintegy 4 ezer 
sége és a Magyar—Szovjet 
Baráti Társaság megyei el-
nöksége. Boros József, az 
MSZBT megyei titkára be-
számolt a Szovjetunióról 
szóló ismeretterjesztő mun-
káról, s általában vázolta a 

hallgatónak. A tanyai film-
vetítéseken egy év alatt tíz-
ezren tekintették meg a 
szovjet nagykövetségtől ka-
pott f i lmeket 

A közönség érdeklődése az 
megyében folyó kulturális és utóbbi időben elsősorban a 
ismeretterjesztő tevékenyse-
get. Hangoztatta, hogy a 
Szovjetunió fejlődésének ál-
landó figyelemmel kisérése 
és azok ismertetése fontos 
feladata valamennyi állami 
és társadalmi szervnek. E 
tekintetben sikeres az 

tudományos és technikai 
eredmények felé fordult. — 
Éppen ezért — hangoztatta 
Boros József — még min-
dig kevés a színvonalas, 
tájékoztató színes prospek-
tus, amely a közönség ér-
deklődését még inkább tel-

együttműködése az MSZBT- kelti. A plakátok, fényké-
pek, kis kiállítások, filmek 
és zenei anyagok ma már 
nélkülözhetetlenek az isme-
retterjesztő munkában. 

Az MSZBT munkájáról 

nek a Hazafias Népfronttal. 
Mint példát említette, 

hogy a megyei könyvtárak 
tavaly az utolsó negyedév-
ben különösen szép eredmé-
nyeket értek el a szovjet és szólva az előadó kitért ar-
orasz szerzők műveinek kol- a támogatásra is, amelyet 
csönzésével. A kölcsönzött a szakszervezetek és a nép 
könyvek közel 11 százaléka 
mai szovjet szerzők. Il-
letve orosz klasszikusok mű-
ve vodt. A Népművelési Ta-

művelési intézmények mun-
kájukkal nyújtanak. Végűi 
feladatként említette meg, 
hogy a jövőben még xzer-

nácsadó is aktívan részt vett vezettebbé kell tenni a kü-
a szovjet művek propagálá-
sában. Filmtárukban 30 
ilyen tárgyú kisfilmet tarta-
nak nyilván, s ezeket az év 

lönböző társadalmi szervek 
együttműködését. 

A beszámolót vita kövez-
te. 

Erdészek kitüntetése 
Földes László, a z Országos kiemelkedően helytálltak. A 

Erdészeti Főigazgatóság ve- Munka Érdemrend ezüst fő-
zetője csütörtökön délelőtt kozatát egy. bronz fokozatát 
adta át a kitüntetéseket és három erdészeti dolgozó kap-
dícsérő okleveleket azoknak ta. Az „Árvízvédelemért" 
az erdőgazdasági és vad- emlékérem kitüntetésben 1.93 
gazdasági dolgozóknak, akik dolgozó részesült, 129-en 
az árvíz elleni védekezésben dicsérő okevelet kaptak. 


